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Nyomtatott és online sajtó 
 

KMKF: a magyar politikában egyre nagyobb az egyetértés a nemzetpolitikáról 
2025. május 20. – MTI, Magyar Hírlap 

A magyar politikában egyre nagyobb egyetértés alakul ki a nemzetpolitikáról és a határon túli 

autonómiatörekvések támogatásáról - mondta Keresztes László Lóránt független országgyűlési 

képviselő, a Kárpát-medencei Magyar Képviselők Fóruma (KMKF) regionális önkormányzati 

munkacsoportjának társelnöke a testület keddi, zárt ülését követően a Parlamentben az MTI-

nek. Keresztes László Lóránt közölte, az ülésen két nagyobb témát vitattak meg: a határon túli 

önkormányzatiság, autonómia helyzetét és a vajdasági Magyar Nemzeti Tanács 

stratégiaalkotását. Míg a magyarországi politikában egyre nagyobb egyetértés alakul ki 

ezekben a kérdésekben, addig a közelmúlt geopolitikai fejleményei, például a közelben zajló 

háború, nem segíti ezeket a nemzetpolitikai törekvéseket. Sajnos az európai politikában sem 

prioritás az őshonos nemzetiségek ügye, annak ellenére sem, hogy a nemzeti kisebbségek jogai 

alapvető európai értékekhez kapcsolódnak. Az európai politikai elit nem mutat érdeklődést, 

nem támogatja ezt az ügyet - jegyezte meg a munkacsoport társelnöke. Kifejtette: az 

autonómiatörekvések kapcsán felmerült a Székely Nemzeti Tanács nemzeti régiókért indított 

aláírásgyűjtése, amely a legsikeresebb európai polgári kezdeményezés. Továbbá a magyar 

politika is megmutatta, hogy egy ilyen nemzeti ügyben össze tud fogni. Brüsszelben folyik az 

eljárás, és idén őszre várható az Európai Bizottság állásfoglalása. 

 

Szilágyi Péter: a Kallós Alapítvány tevékenysége a szórványmagyarság életerejét 

bizonyítja 
2025. május 20. – MTI, Krónika, maszol.ro, gondola.hu 

A Kallós Alapítvány tevékenysége a szórványmagyarság életerejét bizonyítja, ma és a jövőben 

is azoké a dicsőség, akik folytatják az értékmentést és őrzik a népi kultúrát - hangoztatta a 

Miniszterelnökség nemzetpolitikai államtitkárságának helyettes államtitkára kedden 

Kolozsváron, a Kallós Zoltán Népzeneiskola magyar kormánytámogatással megvalósult új 

épületének átadásán. Szilágyi Péter a mezőségi szórványbeli magyar nyelvű oktatás egyik 

bástyájának számító Kallós Alapítvány kolozsvári épületének avatóján úgy fogalmazott: hosszú 

út vezetett idáig, és ezen "apró lépésekben, fáradhatatlan kitartással haladt" az 1992-ben 

létrehozott, krisztusi korba lépett alapítvány. Rámutatott, arra a kérdésre, sikerült-e a kitűzött 

cél, a néphagyományok megőrzése, ápolása és továbbadása a fiatal nemzedéknek, soha nem 

lehet végső választ adni, mert mindig a következő nemzedék fogja eldönteni, lesz-e, aki 

folytassa a munkát. "Az alapítvány munkatársai, partnerei, köztük Magyarország kormánya, 

hisznek, hiszünk benne, hogy lesz. Bízunk benne, hogy ami olyan tiszta és önzetlen törekvésből 

fakad, mint az alapítvány célja, elnyeri a gondviselés áldását" - mondta. Úgy fogalmazott, a 

bizalom nem alaptalan, felidézve, hogy Válaszúton 1999-ben öt gyerekkel kezdődött el az elemi 

magyar oktatás, és 26 éve működik. 
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Uniós főképviselő: fontos, hogy teljes és feltétel nélküli tűzszünet szülessen 

Ukrajnában 
2025. május 20. – MTI, Demokrata, hirado.hu, Magyar Hírlap, Körkép.sk, Kárpátalja.ma 

Fontos, hogy teljes és feltétel nélküli tűzszünet szülessen Ukrajnában, és ha Moszkva ezzel nem 

ért egyet, még nagyobb nyomást fogunk gyakorolni Oroszországra - jelentette ki az Európai 

Unió külügyi és biztonságpolitikai főképviselője Brüsszelben, a tagállamok védelmi 

minisztereinek tanácskozását megelőzően kedden. Marta Kos bővítési biztos az ülés előtt adott 

nyilatkozatában azt mondta: a tanácsülés feladata annak meghatározása, hogy mi az, amit 

Európa Ukrajnáért megtehet a végleges és igazságos béke érdekében. Ezzel kapocsaltban 

kiemelte: Ukrajna uniós integrációja kulcsfontosságú eleme lesz a biztonsági garanciáknak, 

amint megkezdődnek a béketárgyalások. "Ukrajna elvégezte a házi feladatát, készen áll arra, 

hogy a csatlakozási tárgyalások első fejezeteit meg lehessen nyitni" - fogalmazott. Közölte: ha 

minden a megkezdett ütemben halad, őszig el lehet végezni az összes szükséges átvilágítást a 

csatlakozási fejezetek megnyitásához. Ez üzenet lesz Ukrajnának is: "maradjatok erősek, 

folytassátok a harcot, folytassátok a védekezést, vagyis küzdjetek a korrupció ellen, és 

természetesen vigyázzatok a jogállamiságra" - emelte ki. Kijelentette továbbá: a kisebbségek 

védelme alapvető fontosságú az Európai Unió számára, ez - mint kiemelte - az uniós 

csatlakozási tárgyalások nagyon fontos része. "Véleményem szerint ezért is lenne nagyon jó, ha 

megnyithatnánk a csatlakozási tárgyalások első fejezeteit, mert ez lehetőséget adna 

Magyarországnak arra, hogy minden választ megkapjon, illetve arra, hogy foglalkozzon az 

Ukrajnában élő magyar kisebbséggel kapcsolatos aggályaival" - fogalmazott. 

             
Kelemen Hunor: zavart okozott Orbán Viktor beszéde 
2025. május 20. – maszol.ro, Krónika 

Ha Romániának magyarellenes elnöke lett volna, azt jelentette volna, hogy magyarellenes 

kormánya is lesz. Őszig az összes hatalmi ágat átvették volna, és ez óriási veszélyt, 

kiszolgáltatottságot és kitettséget jelentett volna az erdélyi magyarok számára – jelentette ki 

Kelemen Hunor, az RMDSZ elnöke az Öt YouTube csatornáján készült beszélgetésben, 

hozzáfűzve: Orbán Viktor beszéde zavart okozott, ezt nem szabad elhallgatni. Kelemen Hunor 

kiemelte ugyanakkor, hogy a magyar közösség összezárt, és számításai szerint 620 ezer 

szavazatot kapott a magyar szavazóktól Nicușor Dan. Szerinte ő sohasem támadta az etnikai, 

vallási és nyelvi kisebbségeket, nyitott az irányukban. Orbán Viktor tihanyi beszéde is szóba 

került: „Zavart okozott, sokan úgy érezték, hogy csalódtak. Ez kétségtelen, ezt nem szabad 

elhallgatni. Nem értették, nem tudták értelmezni, hogy most mi történt. És ezért is volt, hogy 

miután péntek délután elhangzott ez a beszéd, szombaton tárgyaltunk a miniszterelnökkel 

telefonon. Egyértelművé tette, hogy az RMDSZ álláspontja a mérvadó, azt támogatja” – 

mondta Kelemen Hunor. Hozzáfűzte, ebből mindenkinek le kell vonnia a tanulságot, hogy 

E
rd

é
ly

 
V

e
ze

tő
 h

ír
e

k
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Erdélyben nem lehet úgy politizálni, a magyar politikai érdekeket képviselni, hogy eltekintünk 

attól, mi az erdélyi magyar közösség alapvető érdeke. 

 

EMSZ: Nicusor Dan megbékélési folyamatot indíthat el a romániai társadalmon 

belül 
2025. május 20. – MTI, Demokrata 

Nicusor Dan román államfővé választásával megvan az esély arra, hogy az államelnök a 

közvetítői jogkörén keresztül, a magyar közösség felé pozitív változást mutatva, megbékélési 

folyamatot indíthasson el a romániai társadalmon belül - mondta kedden Kolozsváron 

sajtótájékoztatón Zakariás Zoltán, az Erdélyi Magyar Szövetség (EMSZ) elnöke. A kisebb 

erdélyi magyar párt elnöke Csomortányi István elnökhelyettessel közösen értékelte a román 

elnökválasztás vasárnap tartott döntő fordulójának eredményeit. "Kijelenthetjük, hogy ezzel a 

győzelemmel a romániai szavazóközösség szavazott magának egy második esélyt 1989 után a 

valódi rendszerváltozásra" - mondta Zakariás Zoltán. Ez lassú folyamat lesz, de az összes 

szereplő együttműködésével jó irányt fog eredményezni - tette hozzá. Az EMSZ elnöke - aki az 

RMDSZ-listáján szerzett képviselői mandátumot a román parlamentben - aláhúzta: az első 

forduló eredményei azt mutatták, hogy a romániai választók változást akarnak, 80 százalékuk 

nem a kormánypártok jelöltjére voksolt. 

 

Az EMSZ szerint nem az RMDSZ érdeme, hogy a magyarok Nicușor Danra 

szavaztak  
2025. május 20. – Krónika 

Az RMDSZ részéről teljesen elhibázott döntés volt a román elnökválasztás első fordulójában 

szembemenni a változást követelő országos népakarattal, és Crin Antonescut támogatni – 

fogalmazott az Erdélyi Magyar Szövetség (EMSZ) kolozsvári sajtótájékoztatóján Zakariás 

Zoltán, a kisebbik erdélyi magyar párt elnöke, és Csomortányi István, az EMSZ 

elnökhelyettese. A két politikus szerint az RMDSZ-nek nem volna szabad sikerpropagandára 

használnia Nicușor Dan győzelmét, mert az elsősorban nem a párt érdeme. A kétfordulós 

román elnökválasztás eredményeit értékelő keddi sajtótájékoztatón Zakariás Zoltán úgy 

fogalmazott, hogy a vasárnapi győzelemmel az ország lakossága az 1989-es fordulat után újabb 

esélyt adott Romániának a valódi rendszerváltásra, ami viszont lassú folyamat lesz, 

amennyiben jó irányba haladnak a dolgok. Zakariás megindokolta pártja döntését azzal 

kapcsolatban, hogy a hatalmas pénzekkel megfinanszírozott első fordulós RMDSZ-kampány 

ellenére – ahol a Kelemen Hunor által vezetett szövetség a kormánykoalíció közös jelöltje, Crin 

Antonescu mellett tette le voksát – miért támogatta Nicușor Dant.  
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A magyar diákok román érettségijét megkönnyítő új segédanyag jut el az 

iskolákba  
2025. május 20. – Krónika, maszol.ro, erdon.ro 

Megjelent egy új román nyelv és irodalom segédanyag, amely az új tantervek szerint az először 

idén érettségiző magyar diákok felkészülését támogatja. Az RMDSZ és a Communitas 

Alapítvány közös munkájának eredményeként megjelent kiadványt ingyenesen juttatják el a 

tanintézményekbe, elsősorban a tantárgyat oktató román szakos tanárokhoz – szerepel a 

szövetség hírlevelében. A tesztekből álló gyakorlóanyag a humán és reál, illetve technológiai 

líceumi képzésben résztvevő diákok számára készült. Profilonként 20-20 érettségi típusú 

tesztet tartalmaz, javítókulcsokkal együtt. A tesztek struktúrája és nyelvi nehézségi foka 

alkalmazkodik a magyar anyanyelvű diákok sajátos nyelvtanulási helyzetéhez, lehetőséget 

biztosítva arra, hogy célzottabban készüljenek az érettségi vizsgára, akár tanórai keretek 

között, akár otthon, önállóan. A kiadványt az Országos Tanterv és Értékelési Központ (CNEE) 

hivatalosan is jóváhagyta, így a pedagógusok bizalommal használhatják a mindennapi 

oktatásban és az érettségi felkészítés során.  

 

Magyar-román államközi viszony: mit lép Nicuşor Dan?  
2025. május 20. – maszol.ro 

„Nem lesz gyökeres, minőségi változás a magyar-román politikai, szomszédsági 

kapcsolatokban. Nicuşor Dan nagyjából ugyanazt a stratégiát fogja követni Magyarország 

vonatkozásában, mint amit elődje, Klaus Iohannis. Be fog sorolni a brüsszeli fősodorba, s 

ugyanazt, a Magyarországot háttérbe szorítani akaró brüsszeli politikát fogja támogatni. A 

magyar-román viszony tehát továbbra is alacsony intenzitású, fékezett habzású lesz” - mondta 

a Maszol megkeresésére Szakáli István Loránd, a budapesti Oeconomus Gazdaságkutató 

Alapítvány nagyváradi származású stratégiai igazgatója. A szakértő szerint a magyar 

kormánynak érdeke a lehető legjobb, kölcsönös érdekeken alapuló viszony kialakítása 

Romániával. „Az RMDSZ-nek döntő szerepe lehet a kapcsolatok alakulásában. Kiderül, hogy 

az új politikai felállásban az RMDSZ-nek milyen beleszólása lesz az ország irányításába, 

mennyire tudja a magyar-román kapcsolatok fontosságát hangsúlyozni Bukarestben. Minden 

esély megvan arra, hogy RMDSZ része legyen az új kormánynak” - hangsúlyozta Szakáli István 

Lóránd.  

 

Sikeresen mozgósított, még sincs irigylésre méltó helyzetben az RMDSZ 
2025. május 20. – maszol.ro 

Noha az RMDSZ egyértelmű álláspontot követett, és kimagaslóan mozgósított az új elnök 

mellett, ebből adódóan pedig valószínűleg jó alkupozíciói lesznek bármilyen típusú 

kormányalakítás esetében, a Szövetség még sincs irigylésre méltó helyzetben: olyan 

kormányba kell belépnie, amely nagyon rövid idő alatt népszerűtlen intézkedések sorozatára 

kényszerül – véli Horváth István szociológus. A Babeş–Bolyai Tudományegyetem oktatója 

szerint biztosnak tűnik, hogy az RMDSZ kevésbé tudja majd érvényesíteni a beruházásoknak a 
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magyar lakta térségekbe történő becsatornázására épülő kormányzási logikát, amit 

eredményesen képviselt az utóbbi években. 

 

Elhunyt az utolsó csíkszentkirályi világháborús hadifogoly 
2025. május 20. – maszol.ro 

Kilencvenkilenc éves korában elhunyt az utolsó csíkszentkirályi, aki a második világháborúban 

hadifogolyként a Szovjetunióba került és megjárta annak lágereit. „Elment az utolsó 

csíkszentkirályi volt II. világháborús hadifogoly. A 99 éves Benedek Feri bácsi halálával egy 

történelmi korszak végleg sírba szállt. Feri bácsi nemcsak egy ember volt – ő egy élő 

történelemkönyv, egy generáció szimbóluma, aki megjárta a poklot, és hazatért, hogy 

elmesélje. A szenvedés, a kitartás és az emberi méltóság tanújaként őrizte emlékeit, amelyeket 

megosztva velünk, mindannyiunkat gazdagított. Halálával nemcsak egy élet ért véget, hanem 

egy korszak is – az utolsó tanúé abból az időből, amikor a világ lángokban állt, de az emberi 

lélek túlélni akart. Köszönjük a példát, az emlékeket, az emberi tartást! Emlékét tisztelettel és 

szeretettel őrizzük meg! Nyugodjon békében!” – fogalmazott Benedek Ferenc halála kapcsán 

Gál Mária helytörténész, a Honvédélet, Fogolysors című interjúkötet szerzője. 

 

Pozitívan tekinthetünk a jövőbe, mert a legnagyobb veszély elhárult 
2025. május 20. – Nyugati Jelen 

Faragó Péterrel, az RMDSZ Arad Megyei Szervezetének az elnökével az államfőválasztás 

második fordulójának az eredményeit és a tapasztalatait értékeljük. Faragó ezúton is 

köszönetet mond minden Arad megyei magyar embernek, aki érezte a választás súlyát és 

fontosságát, és elment szavazni. Megköszöni, amiért megbíztak az érdekvédelmi szövetségben. 

„Éreztük, hogy a jelölt a sötét múltból érkezik, és oda vinné vissza a magyar közösséget, ezért 

egy példátlan mozgósítást láthattunk, a magyar emberek a szokásosnál sokkal nagyobb 

számban vettek részt a választáson. Hozzáállásukat csak megköszönni tudjuk, úgy éreztük, 

hogy magyar közösségünk számára nagyon fontos volt, hogy az ország megmaradjon azon az 

úton, amelyet 35 évvel ezelőtt választott. Vagyis, az európai közösséghez, az Európai Unióhoz.” 

A választásokon az egész országban hatalmas mozgósítás volt érzékelhető. „Nekünk, 

magyaroknak is nagyon fontos, hogy ki az országnak az elnöke, hiszen az általa megszabott 

irányba kell nekünk is magyarokként haladnunk, és élnünk. Nicuşor Dan volt az a jelölt, aki 

sokkal hitelesebbnek látszott, ezért mellette érdemesnek tartottuk kiállni, hogy biztonságban 

tudhassuk a közösségünket, az anyanyelvünket, az iskoláinkat.” 

 

Csoma Botond: az a legfontosabb, hogy erős parlamenti támogatottsággal 

rendelkező kormányunk legyen  
2025. május 20. – Székelyhon 

A jelenlegi helyzetben olyan kormányra van szüksége az országnak, amely egy stabil parlamenti 

többség támogatását élvezi – jelentette ki kedden Csoma Botond RMDSZ-es képviselő. A 

szövetség sajtószóvivője rámutatott, a nehéz gazdasági helyzet miatt a közeljövőben nagyon 
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fontos, „esetenként népszerűtlen” döntéseket kell meghozni, és szerinte egy kisebbségi 

kormány nem tudná hatékonyan kezelni az ország ügyeit. Megkérdezték tőle, hogy az RMDSZ 

hajlandó-e részt venni akár egy kisebbségi, akár egy négypárti kormányban. Csoma azt 

válaszolta, hogy erről még nem született döntés, de mindenképpen az lenne a legjobb, ha erős 

parlamenti támogatottsággal rendelkező kormány alakulna. „Utána majd abban is 

megegyezünk, hogy ki legyen a miniszterelnök” – fogalmazott.  

 

Újabb államosítási kísérlet: ki akarja lakoltatni a váradi önkormányzat Fejes 

Rudolf Anzelm apátot a premontrei rendházból  
2025. május 20. – Krónika 

Kilakoltatási végzést küldött a nagyváradi önkormányzat Fejes Rudolf Anzelm premontrei 

apátnak, váradhegyfoki prépost-prelátusnak, amelyben felszólítja, hogy öt munkanapon belül 

hagyja el a premontrei rendházat. Fejes Rudolf Anzelm a Krónikával közölte, jogi lépéseket 

tervez az ügyben. A nagyváradi önkormányzat ingatlanügyi osztályának helyettes ügyvezető 

igazgatója, Cristian Popescu ugyanakkor megkeresésünkre tagadta, hogy visszaélést követtek 

volna el. Az igazgatóhelyettes szerint az apát „olyan helyiségeket foglal el, amelyek nincsenek 

a tulajdonában”. Fejes Rudolf Anzelm közleményében úgy fogalmaz: a Nagyváradhegyfoki 

Premontrei Kanonokrendi Prépostságot súlyos közigazgatási beavatkozás érte, ami elsősorban 

saját személyét érinti, és amely nem csupán a helyi hatóságok döntéseként értelmezendő, 

hanem olyan alapvető jogállami és egyházjogi kérdéseket vet fel, amelyek a vallásgyakorlás 

szabadságának és az Egyház autonómiájának határait érintik. 

 

Álhíreket tartalmazó oldalakra írányító posztok terjednek Kelemen Hunorról 
2025. május 21. – maszol.ro 

„Figyelem! Álhír és csalás terjed a nevemmel visszaélve!” – közölte Kelemen Hunor a közösségi 

oldalán kedd este. Az RMDSZ elnöke arra kéri a közösségi média felhasználóit, ha találkoznak 

az álhírekkel, jelentsék azt a platformon mint félrevezető tartalom. „Álhír terjed rólam a 

közösségi médiában. Nem, nem vagyok házi őrizetben semmilyen nyilatkozatom miatt. Ez egy 

aljas hazugság!” – fogalmazott Facebook-posztjában a szövetségi elnök. Megjegyezte: az ilyen 

típusú tartalmak célja egyértelmű: adathalászat, pénzkicsalás és lejáratás. „Ha Ön is találkozik 

ezzel a tartalommal, semmiképp ne kattintson rá, hanem azonnal jelentse! Ez nagyban segíti, 

hogy mihamarabb megfékezzük a terjedését” – fogalmazta meg kérését Kelemen Hunor. 

Figyelmeztetett továbbá, hogy az emberek legyenek különösen óvatosak az internetes 

tartalmakkal kapcsolatban, és figyelmeztessék ismerőseiket is. „A történteket jeleztem az 

illetékes hatóságoknak” – zárta közleményét az RMDSZ elnöke. 

 

Újra nekifutnak: legyen katolikus felekezeti iskola Marosvásárhelyen  
2025. május 21. – Székelyhon 

A marosvásárhelyi városháza honlapján szerepel az a határozattervezet, amely egy önálló jogi 

személyiséggel rendelkező római katolikus felekezeti iskola létrehozásáról szól. A tervezetet az 

RMDSZ-es önkormányzati képviselők nyújtották be és előreláthatóan szerepelni fog a május 
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utolsó hetében tartandó soros tanácsülés napirendjén; vagyis akkor fognak szavazni róla. A 

marosvásárhelyi önkormányzat tavaly megrendelt egy tanulmányt, hogy alátámassza a 

katolikus egyház és a marosvásárhelyi magyar közösség jogos igényét, hogy létrejöjjön az 

önálló katolikus felekezeti iskola. A tanulmány többek között kimondja, hogy bár az 

elkövetkező években csökkenni fog a magyar anyanyelvű diákok száma, jelenleg a magyar 

tannyelvű osztályokban az átlaglétszám 26,6 gyermek, míg a román osztályokban 24 diák, így 

a meglevő osztályokat hosszútávon is meg lehet tartani, sőt igény szerint növelni is lehet. 

                              
Forró Krisztián a köztársasági elnök tanácsadója lett 
2025. május 20. – Ma7, Felvidék.ma, Új Szó  

Forró Krisztián, a Magyar Szövetség korábbi elnöke lett a Szlovák Köztársaság elnöke, Peter 

Pellegrini új tanácsadója a nemzetiségi közösségek ügyeiben. Feladata az lesz, hogy aktívan 

keresse az összes nemzetiségi közösség helyzetének javítási lehetőségeit – tájékoztatott az 

elnök irodájának kommunikációs osztálya. „Célom annak az eszmének a támogatása, hogy 

Peter Pellegrini, a Szlovák Köztársaság minden lakosának elnöke, és szeretném elősegíteni, 

hogy a nemzeti közösségek olyan környezetben élhessenek, ahol egyenrangú állampolgárként 

érezhetik magukat Szlovákiában” – nyilatkozta Forró, aki a jövőben az elnök regionális 

látogatásain is részt vesz majd. A Köztársasági Elnöki Hivatal megjegyezte, hogy mivel Forró 

már nem aktív szereplője a politikának, Pellegrinivel közösen állapodtak meg a pozíció 

betöltéséről. A közlemény szerint az új tanácsadó már tárgyalást folytatott Horony Ákossal, a 

kormány nemzetiségi kisebbségekért felelős kormánybiztosával, akivel a további 

együttműködés kérdéseiről egyeztettek. „Az együttműködés első eredménye egy kerekasztal 

összehívása lehet, amelyre a nemzetiségi közösségek képviselőit várják, és amelyre várhatóan 

2025 júniusának végéig kerül sor az elnöki palotában” – áll a közleményben. 

 

Forró Krisztián: Tanácsadóként nem politikai döntéshozó, hanem hídépítő 

szerepem van 
2025. május 20. – Ma7 

Ahogy arról beszámoltunk, Forró Krisztián, a Magyar Szövetség korábbi elnöke lett a szlovák 

köztársasági elnök tanácsadója a nemzeti közösségek ügyében. A frissen kinevezett tanácsadót 

a feladatairól, céljairól kérdeztük. „Tanácsadóként nem politikai döntéshozó, hanem hídépítő 

szerepem van. Javaslataimmal segítem az elnököt abban, hogy minél hitelesebben 

képviselhesse az ország egészét. Az olyan érzékeny történelmi kérdések, mint a Beneš-

dekrétumok, vagy a nemzeti közösségek elismerése, a politikai párbeszéd és konszenzus 

témakörei – de meggyőződésem, hogy nyílt, előítélet-mentes társadalmi diskurzus nélkül nincs 

előrelépés. Tény, hogy a jövőbe kell nézni, de nem hagyhatjuk, hogy ezeket a témákat egyesek 

politikai pontszerzésre, valós problémákról tőrténő figyelemelterelésre használják. A 

köztársasági elnök úrral történt egyeztetést követően kijelenthetem, hogy június végéig 

munkacsoport jön létre a Beneš-dekrétumokkal kapcsolatban." – emelte ki Forró.  
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Őry Péter: A kormány azonnali hatállyal távolítsa el a határzárakat 
2025. május 20. – Ma7  

Az Állami Állategészségügyi és Élelmiszer-biztonsági Felügyelet szerdától enyhíti a száj- és 

körömfájás miatt bevezetett intézkedéseket, de több kishatárátkelő lezárását továbbra sem 

oldották fel a hatóságok. A felemás intézkedésekről Őry Pétert, a Magyar Szövetség alelnökét, 

Csallóközcsütörtök polgármesterét kérdeztük. „A jelenleg hatályos járványügyi intézkedések, 

amelyeket a száj- és körömfájás terjedése miatt vezettek be, mára már meghaladottak. Több 

hete semmilyen új gócpont nem igazolódott, vagyis a fertőzés terjedését sikerült megállítani. A 

magyar határ mentén a kishatárátkelők viszont sok esetben még mindig le vannak zárva, ami 

teljességgel indokolatlan. Főleg úgy, hogy a kormány bejelentette, szerdától a fertőzésre 

fogékony állatok szállításában enyhítéseket vezet be, megnyitják az állatkertek kapuit” – 

hangúlyozta Őry Péter. 

 

A Szlovák Földalap nem tagadja, hogy újraindultak az elkobzások 
2025. május 20. – Ma7  

Ha nincs parlamenti képviselet, akkor teljesen mássá válik a magyar közösség érdekei 

védelmének a lehetősége – kis kivétellel erre a megállapításra jutott szinte mindegyik 

nyilatkozónk, akivel arról beszéltünk, hogy Bugár Viktor földügyi szakjogász utánajárása 

eredményeképpen most már egyértelművé vált, a Szlovák Földalap mostani vezetése felrúgta 

az előző vezérigazgató döntését, és felújította a II. világháború után elfogadott, a magyarokat 

és a németeket kollektív bűnösként megbélyegző törvények alapján történt földelkobzások 

végrehajtását. Lapunk 2019-ben, azaz hat éve írt először arról a szorgalminak nevezhető 

közigazgatási jelenségről, amelynek lényege, hogy az állam nevében eljáró, elsősorban földügyi 

hivatalnokok azt kémlelik és kutatják, vajon vannak-e még olyan ingatlanok – elsősorban 

mezőgazdasági földterületek – amelyek vélt vagy valós tulajdonosától, annak nemzetisége 

miatt, már vagy hét évtizede el kellett volna venni ezeket a földeket.  

 

Felmérés: A Hlas pozícióvesztése, a parlament küszöbén a Magyar Szövetség 
2025. május 20. – Ma7  

Ha most tartanák a parlamenti választásokat, a Progresívne Slovensko (PS) nyerne a 

szavazatok 21,9 százalékával. A második helyen a Smer-SD végezne 19,6 százalékkal – derül ki 

az Ipsos által a Denník N számára május 12. és 16. között készített közvélemény-kutatásból. 

Meglepetést a harmadik hely okozott, amelyet a Republika mozgalom szerzett meg több mint 

9 százalékkal, így szavazókat csábított el a koalíciós Hlas párttól. A Hlas támogatottsága 

ugyanis a márciusi 12,5 százalékról 8,4 százalékra esett vissza. A felmérés szerint összesen hét 

párt jutna be a parlamentbe. A jelenlegi koalíció azonban így sem tudna többséget szerezni, 

még akkor sem, ha maga mellé venné a Republikát is. Együtt ugyanis csupán 70 mandátummal 

rendelkeznének. A Hlas támogatottsága azóta csökken, hogy Peter Pellegrini köztársasági 

elnökké választása után Matúš Šutaj Eštok vette át a párt vezetését. Valószínűleg az sem 
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segített, hogy a párton belüli feszültségek miatt kizárták Samuel Migaľát és Radomír Šalitrošt, 

akik később a Smerrel egyeztek meg új kormányzati posztokról. 

 

75 éves a kassai Márai, az évfordulót kétnapos rendezvénnyel ünnepelték 
2025. május 20. – Új Szó  

A kassai Márai Sándor Magyar Tanítási Nyelvű Gimnázium és Alapiskola egy hétfőtől kedd 

délutánig tartó nagyszabású rendezvénnyel ünnepelték fennállásának 75. évfordulóját. A 

MáraiFeszt XXL névre keresztelt eseménysorozat keretében versenyekkel, kiállítás-

megnyitóval, a Lírai Színpad fellépésével, illetve sikeres volt máraisokkal várták az 

érdeklődőket, a program részeként pedig egy határon átnyúló együttműködési memorandumot 

is aláírtak az egyik sárospataki iskolával. Míg az ünnepi program részeként az iskola alsó 

tagozatos diákjai többek között egy futóversenyen és egy kvízen is részt vettek, valamint 

kiértékelték a korábban meghirdetett családfakészítésben résztvevők alkotásait, a felső 

tagozatos diákok egy picit komolyabb témába vágták a fejszéjüket. Bemutatták nekik 

Magyarország Kassai Főkonzulátusának fő tevékenységeit, bekapcsolódtak egy kreatív angol 

nyelvi vetélkedőbe, egy történelmi előadáson is részt vettek, s nem utolsó sorban az iskola 

egykori diákjaival is találkoztak egy beszélgetés keretében.  

                  
A VMSZ elnöke: Inkább buli és főzőverseny volt a hétvégi szabadkai tiltakozó 

megmozdulás 
2025. május 20. – Pannon RTV, Vajma.info 

Inkább buli volt, mintsem politikai tüntetés a hétvégi szabadkai tiltakozó megmozdulás, 

fogalmazott dr. Pásztor Bálint, a VMSZ elnöke szokásos keddi összefoglalójában a Szabadkai 

Magyar Rádió (SZMR) reggeli műsorának vendégeként. Nem igazán hasonlított politikai 

tüntetésre a május 17-ei szabadkai megmozdulás, amely bár ellenzéki tüntetésként volt 

meghirdetve, kevés politikai tartalom volt benne – mondta dr. Pásztor Bálint a SZMR reggeli 

műsorában. A tüntetés, amelyet egyébként nem jelentettek be a hatóságoknál, inkább bulira, 

techno partira és főzőversenyre hasonlított, továbbá a kegyeleti szempontokat sem vették 

figyelembe, az újvidéki vasútállomás áldozataira gondolva – tette hozzá a Vajdasági Magyar 

Szövetség elnöke, aki szerint csak néhány ezren vehettek részt az országosnak bejelentett 

szabadkai demonstráción. „Egyértelműen látszik, hogy csökken azoknak a száma, akik 

tüntetnek, egyértelműen látszik, hogy növekszik azoknak a száma, akik belátják, hogy lehet a 

Vučićot utálni, lehet engem utálni, lehet bárkit utálni, de azzal, hogy leépítik az oktatási 

rendszert, azzal, hogy ellehetetlenítik az intézmények működését, miközben jogállamiságra 

hivatkoznak, a saját közösségük alatt vágják a fát. Úgyhogy én bízom abban, hogy hamarosan 

visszatérhetünk a normalitásba”, fejtette ki a VMSZ elnöke. 

 

 

 

V
a

jd
a

sá
g

 
Fe

lv
id

é
k

 

https://ujszo.com/regio/75-eves-a-kassai-marai-megalakulasat-ketnapos-rendezvennyel-unnepelik
https://www.vajma.info/cikk/vajdasag/30625/A-VMSZ-elnoke-Inkabb-buli-es-fozoverseny-volt-a-hetvegi-szabadkai-tiltakozo-megmozdulas.html
https://www.vajma.info/cikk/vajdasag/30625/A-VMSZ-elnoke-Inkabb-buli-es-fozoverseny-volt-a-hetvegi-szabadkai-tiltakozo-megmozdulas.html


 

 

Napi Nemzetpolitikai Sajtószemle – 2025. május 21. 

 

 

Berecz András mesemondó fotókiállítása Zentán 
2025. május 20. – Pannon RTV 

Május 22-én, csütörtökön 18 órától nyílik meg Berecz András fotókiállítása a Zentai 

Városházán. A megnyitón köszöntőt mond Berecz András Kossuth-díjas előadóművész és 

Bicskei Zoltán filmrendező, grafikus. Közreműködik a Bodor Anikó Hagyományápoló 

Egyesület. A kiállítás 2025. május 22-től július 12-ig ingyenesen megtekinthető. Május 22. és 

július 5. között a Zentai Városháza, július 5. és 12. között a zsinagóga szolgál helyszínéül. A 

május 8-i, budapesti, a május 14-i, lendvai és a május 20-i kolozsvári megnyitót követően 

június 4-ig további négy helyszínen, Zentán, Beregszászon, Kassán és Csíkszeredában nyílik 

kiállítás. A Szívverés a magasban-kiállítássorozat a Kulturális és Innovációs Minisztérium 

támogatásával, a Petőfi Kulturális Ügynökség gondozásában jött létre. 

 

A táborok reneszánszát éljük Vajdaságban 
2025. május 20. – Pannon RTV 

Bármerre nézünk, szembejön velünk egy felhívás, egy hirdetés, hogy nyáron hol tölthetik el 

hasznosan az idejüket a gyerekek. Napközi tábor, sátortábor, szobában alvós, 

természetvédelmi, néptánc, mese és népzene. Reggelig sorolhatnánk milyen lehetőségek 

vannak arra, hogy a gyerekek a nyári szünetben leküzdjék a honvágyat és fejlesszék 

önállóságukat, játsszanak, tanuljanak és akár életre szóló barátságokat kössenek. Most a 

Szabadka környéki táborokat mutatjuk be, a teljesség igénye nélkül. 

 

Pető-módszer Zentán, Törökkanizsán és Újvidéken 
2025. május 20. – Pannon RTV 

A szűrést követően mindazok, akik számára segítséget nyújthat a Pető-módszer, bekerülnek a 

programba és ingyenesen részt vehetnek a konduktív fejlesztő foglalkozásokon. Május 20-án 

és 21-én Zentán, Törökkanizsán és Újvidéken zajlanak a Semmelweis Egyetem Pető András 

Karának a szűrései. Az esemény célja, hogy segítséget nyújtsanak a központi idegrendszeri 

sérülésekkel küzdő gyermekeknek és felnőtteknek. A Pető-módszer segítségével a vele született 

és a szerzett központi idegrendszeri sérüléssel küzdő gyerekeket, valamint felnőtteket is 

hatékonyan lehet diagnosztizálni, illetve kezelni. Perpauer Attila, a program koordinátora: 

„Zentán szűrjük először a résztvevőket, majd a kora délutáni órákban Törökkanizsára fogunk 

ellátogatni, holnap pedig Újvidéken. Itt kerestük meg mindazokat, akik központi idegrendszeri 

sérüléssel küzdenek, és elsősorban nekik biztosítjuk a szűrést, majd pedig beintegráljuk őket a 

programba.” 

 

Elhozta verseit Vajdaságba Varró Dániel 
2025. május 20. – Pannon RTV 

Varró Dániel versein több generáció is felnőtt már. Művei játékosak, humorosak, nyelvileg 

rendkívül kreatívak, ugyanakkor mély érzelmeket és komolyabb gondolatokat is hordoznak. A 

magyar költő ezúttal személyesen hozta el alkotásait Vajdaságba. A gyerekek az Énekelt Versek 

29. Zentai Fesztiválja keretén belül három településen, Zentán, Magyarkanizsán és Topolyán 
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https://www.vajma.info/cikk/kultura/16706/Berecz-Andras-mesemondo-fotokiallitasa-Zentan.html
https://pannonrtv.com/rovatok/szines/taborok-reneszanszat-eljuk-vajdasagban
https://pannonrtv.com/rovatok/tarsadalom/peto-modszer-zentan-torokkanizsan-es-ujvideken
https://pannonrtv.com/rovatok/kultura/elhozta-verseit-vajdasagba-varro-daniel
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is találkozhattak a költővel. Varró Dániel viszont nem egyedül érkezett, Molnár György 

verséneklő társaságában a verseket megzenésített formában hozta el az általános iskolásoknak. 

Közös előadásuk a Túl a maszat-hegyen címet viseli. 

                   
Ferenc Viktória: A kárpátaljai magyarság jogvédelme hivatalosan is Ukrajna 

európai uniós csatlakozási folyamatának része 
2025. május 20. – karpataljalap.net 

Ferenc Viktória, a Fidesz–KDNP kárpátaljai származású európai parlamenti képviselője 

Facebook-oldalán tette közzé a következő nyilatkozatot: „Felháborító, hogy balliberális 

körökben, az Európai Unióhoz való csatlakozási folyamat követelményeként meghatározott 

kisebbségi jogok tiszteletben tartását ignorálják, sok esetben semmibe veszik, ha Ukrajnáról 

van szó. Így történt ez a Renew Europe frakció szerdai konferenciáján, ahol többek között az is 

elhangzott, hogy a tárgyalási menetrendben nem találunk semmilyen megállapodást arról, 

hogy Ukrajnának meg kellene oldania a nemzeti kisebbségekkel kapcsolatos kérdéseket, 

mielőtt megnyitná az első klasztert. Ezzel kapcsolatban emlékeztetném azokat, akik ilyen és 

ehhez hasonló kijelentéseket tesznek: Az Európai Unió által meghatározott koppenhágai 

kritériumok megkövetelik, hogy a csatlakozási folyamat során a tagjelölt országok biztosítsák 

a kisebbségi jogok tiszteletben tartását. Emellett az Európai Unióról szóló szerződés 2. cikke 

rögzíti az Unió alapvető értékeit – köztük a kisebbségek jogainak védelmét –, míg a 49. cikk 

ennek érvényesülését elvárásként fogalmazza meg a csatlakozni kívánó álamokkal szemben. 

 

Határtalan kulturális élmények Kárpátalján – Elindult a Déryné Program helyi 

rendezvénysorozata 
2025. május 20. – Karpat.in.ua, karpataljalap.net 

Május 20–21-én különleges kulturális programsorozattal veszi kezdetét Kárpátalján a Déryné 

Program Határtalan elnevezésű kezdeményezésének helyi rendezvénysorozata. A 

nyitóeseményeknek Beregszász és Nagydobrony ad otthont, amelyekkel újabb mérföldkőhöz 

érkezik a magyar kultúra határokon átívelő terjesztése. A Déryné Program színházi előadásai 

és művészetpedagógiai foglalkozásai immár a külhoni magyar közösségek számára is 

elérhetővé válnak. A Déryné Program öt éve indult el Magyarországon azzal a céllal, hogy a 

legkisebb falvaktól a városokig mindenhová eljuttassa a minőségi, anyanyelven megszólaló 

színházi élményeket. A kezdeményezésben az intézményesült színházi jelenlét mellett a 

drámapedagógia, az óvodai nevelés és a közösségépítés is hangsúlyt kapott. 2025-ben a 

Határtalan alprogram révén a szomszédos országok magyar közösségeihez is megérkezik az 

élményszerű kultúraközvetítés. 
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https://karpataljalap.net/2025/05/20/ferenc-viktoria-karpataljai-magyarsag-jogvedelme-hivatalosan-ukrajna-europai-unios-csatlakozasi-folyamatanak-resze
https://karpataljalap.net/2025/05/20/ferenc-viktoria-karpataljai-magyarsag-jogvedelme-hivatalosan-ukrajna-europai-unios-csatlakozasi-folyamatanak-resze
https://life.karpat.in.ua/?p=242547&lang=hu
https://life.karpat.in.ua/?p=242547&lang=hu
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Bonis Bona-díjat kapott Váradi Enikő 
2025. május 20. – KISZó, Karpat.in.ua, karpatalajlap.net 

„Bonis Bona – A Nemzet Tehetségeiért” díjjal tüntették ki Váradi Enikőt – olvasható a Nemzeti 

Tehetség Program oldalán. A 2025-ös „Bonis Bona – A nemzet tehetségeiért” Díjátadó Gálát 

május 17-én tartották meg, ahol 28 magyarországi és határon túli pedagógust és szakembert 

ismertek el. Ezen kívül négy település képviselői Tehetségbarát Önkormányzat elismerést 

vehettek át, valamint egy munkaadót ismertek el Tehetségbarát Vállalat címmel. A díjakat 

Hankó Balázs kulturális és innovációs miniszter, Latorcai Csaba, közigazgatási és 

területfejlesztési miniszterhelyettes, valamint Varga-Bajusz Veronika felsőoktatásért, szak- és 

felnőttképzésért, fiatalokért felelős államtitkár adták át. Mint írták, a tehetséggondozás 

területének legrangosabb elismerését azoknak a mentoroknak adták át, akik kiemelkedő 

munkájukkal hosszú idő óta segítik a tehetséges magyar fiatalokat. Idén Váradi Enikő 

néptáncos, néptáncpedagógus, újságíró, a Sodró együttes vezetője, a Rezeda Folkműhely 

igazgatója, a Kárpátalja Néptáncegyüttes ügyvivője, a Hagyományok Háza Hálózat kárpátaljai 

munkatársa, a Visk Jótékonysági Alapítvány ügyvezető igazgatója, valamint a Kárpátalja 

hetilap újságírója tehetséggondozó is a díjazottak között van. 

 

Támogatottból támogató – Lelkinap és ösztöndíjátadó 
2025. május 20. – KISZó 

Idén 10 éves a Szent Margit Program. A jeles eseményt lelkinappal és ösztöndíjátadóval 

ünnepelték meg Beregszászban, az Ortutay Elemér Görögkatolikus Központban. A Szent 

Margit Program a Görögkatolikus Ifjúsági Szervezet égisze alatt jött létre tíz évvel ezelőtt. A 

támogató program kicsit másabb a megszokottnál, mondhatni személyes, ugyanis a szervezet 

olyan támogatókat keres, akik hajlandóak egy gyereket támogatni havonta tíz eurónak 

megfelelő összeggel, ami lehet forint, vagy hrivnya is. – Első perctől az volt a célunk, hogy 

személyes kapcsolat alakuljon ki a támogató és a támogatott között. Persze ez mindkét 

személytől függ, hogy mennyire akarják, vagy mennyire aktívak levélírás szempontjából – 

fejtette ki Lődár Jenő görögkatolikus áldozópap. Hozzátette, a tíz év alatt 1631 pályázat kapott 

pozitív elbírálást, az idén vannak a legtöbben, jelenleg több mint 370 fiatal szerepel a 

programban, vagyis ezek a gyerekek havonta részesülnek a tíz eurónak megfelelő összegben. 

 

Könyvbemutató: Mozaikkockák Kárpátalja múltjából │KISZó-tudósítás 
2025. május 20. – KISZó 

A minap bemutatták a Mozaikkockák Kárpátalja múltjából. Egy tájkutató jegyzetei (in 

memoriam Váradi-Sternberg János) című kötetet az Ungvári Hungarológiai Központban, 

amely a kárpátaljai magyar történetkutatás legendás alakjának, Váradi-Sternberg Jánosnak 

állít emléket. A kiadvány méltó rekonstrukciója egykor elveszettnek hitt életművének, dr. 

Zubánics László összeállításában. A történet akár egy tudományos krimi is lehetne, ugyanis 

mint azt dr. Zubánics László, a kézirat gondozója elmondta, az 1980-as évek végén Váradi-

Sternberg János professzor egy tanulmánykötetet állított össze, amelyet a Gondolat Kiadó 

szánt kiadásra, ám a kézirat a rendszerváltás zavaros éveiben elveszett. A kézirat holléte 
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https://kiszo.net/2025/05/20/bonis-bona-dijat-kapott-varadi-eniko/
https://kiszo.net/2025/05/20/tamogatottbol-tamogato-lelkinap-es-osztondijatado-%e2%97%8f-karpati-igaz-szo/
https://kiszo.net/2025/05/20/konyvbemutato-mozaikkockak-karpatalja-multjabol-%e2%94%82kiszo-tudositas/
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évtizedekre feledésbe merült. 1992-ben M. Takács Lajos irodalomtörténész Váradi-Sternberg 

János temetésén „megígérte”, hogy mindent megtesz, hogy megjelenhessen a professzor még 

1987-88-ban összeállított, magyarországi kiadásra szánt harmadik tanulmánygyűjteménye, 

ám ez mégsem valósult meg. A kiadó megszűnt, a kézirat gondozásával megbízott szerkesztő 

elhunyt. 

  

Elektronikus sajtó 
 

 

Határok nélkül 
2025. május 20. – Kossuth Rádió 

 

Van okunk örülni, hiszen egy igazi rendszerváltozásra szavazott a romániai választópolgárok 

több mint fele - így értékeli az Erdélyi Magyar Szövetség elnöke a vasárnapi romániai 

államelnök-választás második fordulójának eredményét. Zakariás Zoltán nem csupán a kis 

erdélyi párt elnöke, de az RMDSZ színeiben politizáló parlamenti képviselő is, és úgy véli, 

Nicusor Dan képes lehet beindítani a változást.  

 

A Kárpát-medencei Magyar Képviselők Fóruma Regionális önkormányzati munkacsoportja 

ma megtartott ülésén az autonómia és önkormányzatiság helyzetéről a szomszédos 

államokban, valamint a délvidéki Magyar Nemzeti Tanács stratégiaalkotásáról tanácskozott.  A 

részletekről Zsigmond Barna Pál államtitkár, országgyűlési képviselő, a munkacsoport 

társelnöke beszél. 

 

Kárpátaljai partnerszervezetek vezetőivel tartott szakmai találkozót a Rákóczi Szövetség a 

Bereg-vidéken. Az apropó a magyar és ukrán diákok nyári táborozásának, valamint a magyar 

iskolaválasztási program részleteinek megvitatása volt, továbbá a személyes találkozás. Csáky 

Csongor elnök a találkozón kiemelte: egy pillanatra sem feledkezünk meg a kárpátaljai 

magyarokról.  

 

Kézdivásárhely az egykori Kézdiszék központja volt. Mára már néhány környékbeli falut is 

bekebelezett, és lakóinak száma közelíti a 20 ezret. Az egykori mezőváros, ahol Gábor Áron 

ágyúját öntötte, ma nemcsak az ott lakóknak, hanem a környékbelieknek is munkahelyet és 

szolgáltatásokat kell, hogy kínáljon. Minderről Bokor Tibor polgármestert kérdeztük. 

 

Partnerségi megállapodást írt alá a marosvásárhelyi Gecse Dániel orvosi és egészségügyi 

szakkollégium és a budapesti Bethesda Gyermekkórház. Az eseményre ünnepi rendezvényen, 

a szakkollégium fennállásának 10. évfordulóján került sor. A hivatalos dokumentum mögött 

már van tartalom, hiszen a két intézmény sokrétű kapcsolata, szakmai együttműködése 

https://mediaklikk.hu/musor/hataroknelkul/
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többéves múltra tekint vissza. Az orvosi egyetem és a református asszisztensképző főiskola 

diákjainak otthont adó 96 férőhelyes marosvásárhelyi szakkollégium hallgatói közül már 

többen vettek részt nyári szakmai gyakorlaton a budapesti Bethesda gyermekkórházban - 

mondja Batizán Attila a Gecse Dániel szakkollégium lelkész-igazgatója. 

 

Több, mint százötvenen gyűltek össze Bonyhádon, hogy közösen emlékezzenek a néhai 

nemzetpolitikai államtitkárra. A Potápi Árpád Emléktúra nemcsak tisztelgés volt, hanem 

közösségépítő élmény is. A határokon túlról is érkeztek a néhai államtitkár tisztelői. 3o, és 16 

kilométeren mérethették meg magukat a résztvevők, köztük Potápi Árpád János munkatársai 

is. Elsőként Csibi Krisztina országgyűlési képviselőt, majd a Potápi Árpád János Alapítvány 

kuratóriumának elnökét, Potápi Katalin Zsuzsannát halljuk az hétvégi emléktúráról.  

 

28. alkalommal rendezték meg a Kőketáncot, az óvodások és az általános iskolások énekes népi 

játék- és néptáncvetélkedőjét. Az eseményt nem hiába nevezik a Vajdaság legnépesebb 

gyermekvetélkedőjének, hiszen idén mintegy 1550 gyermek lépett az óbecsei Petőfi Sándor 

Magyar Kultúrkör színpadára. 


